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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
31.3.2014 – 6.4.2014
Lázeňská vyhláška, jež omezila rozsah péče hrazené zdravotními pojišťovnami, zůstane v platnosti
jen do konce letošního roku. Ústavní soud (ÚS) vyhověl návrhu skupiny senátorů na její zrušení,
avšak odložil vykonatelnost svého nálezu, aby umožnil schválení nové úpravy. Ministerstvo
zdravotnictví již dříve oznámilo, že chystá změny, které budou příznivější pro pacienty a pomohou
také provozovatelům lázní. Podle ústavních soudců musí napříště rozsah hrazené lázeňské péče
stanovit Parlament.

Vláda

2. dubna 2014

Vláda jmenovala Babiše zástupcem ČR v mezinárodních institucích
Vláda dnes jmenovala ministra financí Andreje Babiše (59; ANO) guvernérem, tedy svým zástupcem
ve Světové bance (SB), Evropské bance pro obnovu a rozvoj (EBRD) a Evropské investiční bance
(EIB) za Českou republiku. Vyplývá to z informací na internetových stránkách vlády. Zástupci v
radách guvernérů se zpravidla stávají ministři financí členských zemí.

Vláda rozhodla vázat pět miliard v rozpočtu, chce nižší schodek
Vláda dnes schválila návrh ministerstva financí vázat v letošním rozpočtu zhruba pět miliard korun.
Pokud se nepřihodí nějaké mimořádné události, mělo by to vést ke snížení naplánovaného schodku
státního rozpočtu, uvedl premiér Bohuslav Sobotka na briefingu k jednání vlády. Letošní rozpočet je
schválen s deficitem 112 miliard korun.

Vláda schválila zachování daňového zvýhodnění nafty pro zemědělce
2. dubna (ČTK) - Vláda dnes schválila návrh na zachování daňového zvýhodnění nafty pro zemědělce
na loňské úrovni, kdy dostali zpět zhruba 1,3 miliardy Kč. Takzvaná zelená nafta byla ke konci
loňského roku v Česku zrušena. Vláda by chtěla podporu obnovit ještě letos na stejné úrovni jako
loni, uvedl premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD).

Vláda schválila navýšení národních dotací na rozvoj venkova
2. dubna (ČTK) - Vláda dnes schválila navýšení národního spolufinancování Programu rozvoje
venkova. Namísto původně navrhovaných 15 procent vzroste částka, kterou se na projektech
financovaných převážně z unijních peněz podílí stát, na 25 procent. Na tiskové konferenci po jednání
vlády to řekl ministr zemědělství Marian Jurečka (KDU-ČSL).

Vláda převedla Explosii na ministerstvo průmyslu a obchodu
Vláda dnes převedla pardubickou společnost Explosia pod ministerstvo průmyslu a obchodu. Na
tiskové konferenci po jednání vlády o tom informoval ministr financí Andrej Babiš (ANO). Za výrobce
trhavin a střeliva dosud zodpovídalo ministerstvo financí. Babiš již dříve deklaroval, že se o přesun
správy firmy bude snažit. Společnost je totiž závislá na dodávkách surovin od chemičky Synthesia,
kterou ovládá Babišův Agrofert. Ministr připouštěl, že šlo o střet zájmů.

V Česku by mohl vzniknout registr sběrných míst pro elektroodpad



V Česku by mohl vzniknout speciální registr, který by informoval o všech sběrných místech pro
vysloužilé elektrické spotřebiče. Takzvaným Registrem míst zpětného odběru se má vytvořit systém,
díky němuž spotřebitelé najdou vhodná místa ve svém regionu, kam mohou eletroodpad odevzdat, a
to bez ohledu na to, kdo toto místo provozuje. Návrh novely zákona o odpadech, který předložilo
ministerstvo životního prostředí, dnes schválila vláda. Vyplývá to z výsledku jednání vlády.

Vláda do personálního výboru přijala Yvonu Charouzdovou
Vláda dnes schválila změnu ve svém personálním výboru, který bude doporučovat zástupce státu do
státních a polostátních firem. Zástupce za hnutí ANO Jiřího Nováčka z ministerstva financí, který je
prý příliš časově zaneprázdněn, v něm nahradila headhunterka Yvona Charouzdová.

Vláda přerušila jednání o lehčím hledání pachatelů přestupků
Vláda dnes přerušila jednání o novele zákona o provozu na pozemních komunikacích, která měla
usnadnit hledání zahraničních pachatelů dopravních přestupků. Navržená novela zavádí na základě
směrnice EU povinnou přeshraniční výměnu informací o pachatelích závažných dopravních
přestupků. Na tiskové konferenci po jednání vlády o tom informoval ministr financí Andrej Babiš.

Vláda přerušila debatu o zvýšení odvodů za státní pojištěnce
Vláda dnes přerušila debatu o navýšení odvodů za státní pojištěnce, záležitostí se bude zabývat
koalice. Novinářům to po jednání vlády řekl vicepremiér a ministr financí Andrej Babiš (ANO). Babiš
to zdůvodnil tím, že zdravotnictví má stále problém s transparentností a ministr zdravotnictví by měl
toky peněz v resortu rozkrýt. Podle vicepremiéra Pavla Bělobrádka (KDU-ČSL) je kritika na místě, v
současnosti ale podle něj vláda bude muset peníze do systému dodat.

Poslanecká sněmovna

4. dubna 2014

Své zprávy letos doručilo včas 125 stran a hnutí z celkových 197
Do Sněmovny letos dorazilo v zákonném termínu 125 výročních finančních zpráv politických stran a
hnutí z celkových 197 uskupení, které ke konci loňského roku evidovalo ministerstvo vnitra. ČTK to
dnes řekl předseda sněmovního kontrolního výboru Vladimír Koníček (KSČM). Za pozdní dodání
nebo za neúplnou zprávu hrozí stranám sankce podle zákona. V krajním případě je může soud zrušit.

Senát

1. dubna 2014

Senátoři znovu navrhli zákaz prodeje o sedmi státních svátcích
Senátoři v čele s Františkem Bublanem (ČSSD) znovu oficiálně předložili návrh, aby obchodní
řetězce musely mít zavřeno o sedmi státních svátcích. O Štědrém dnu by směly mít otevřeno pouze
do 12:00. Návrh je totožný s tím, se kterým se Senát už jednou ztotožnil, ale který bývalá Sněmovna
před svým rozpuštěním nestihla projednat.

2. dubna 2014

Senátoři navrhli uzákonit Národní park Šumava
Rozšířit bezzásahovou zónu v Národním parku Šumavu na 22 procent jeho území má zákon, který
předložili senátoři. Předloha vychází z dohody mezi radou parku a obcemi a z návrhu bývalé vlády.
Návrh předložili přesto, že nynější ministerstvo životního prostředí chystá vlastní úpravu. Chtějí
mimo jiné zabránit tomu, aby byl šumavský park další léta bez zákonného vymezení. Projednávání



předchozích návrhů totiž bývalá Sněmovna nedokončila.

Pozn.:

Lázeňská vyhláška bude platit jen do konce roku, rozhodl ÚS
2. dubna 2014 - Lázeňská vyhláška, jež omezila rozsah péče hrazené zdravotními pojišťovnami,
zůstane v platnosti jen do konce letošního roku. Ústavní soud (ÚS) vyhověl návrhu skupiny senátorů
na její zrušení, avšak odložil vykonatelnost svého nálezu, aby umožnil schválení nové úpravy.
Ministerstvo zdravotnictví již dříve oznámilo, že chystá změny, které budou příznivější pro pacienty a
pomohou také provozovatelům lázní. Podle ústavních soudců musí napříště rozsah hrazené lázeňské
péče stanovit Parlament.

Ochránce navrhuje umožnit sankce za sledování na pracovišti
3. dubna 2014 - Inspekce práce by měla mít možnost pokutovat zaměstnavatele za neoprávněné
sledování zaměstnanců na pracovišti. V doporučeních pro zákonodárce to ve zprávě o činnosti za
loňský rok navrhuje veřejný ochránce práv. Funkci tehdy ještě zastával Pavel Varvařovský. Za
absurdní označuje nynější situaci, kdy inspekce může sledování na pracovištích kontrolovat a žádat
nápravu, sankci ale uložit nemůže.

Evropský parlament odhlasoval zrušení poplatků za roaming od 2015
3. dubna 2014 - Evropský parlament dnes na svém plenárním zasedání odhlasoval zrušení poplatků
za roaming a rozšíření spotřebitelských práv v souvislosti s internetovými službami. Poplatky za
roaming se mají zrušit do Vánoc 2015. Vyplývá to z tiskové zprávy zveřejněné po zasedání
parlamentu.

Europarlament schválil snížení cel na dovoz z Ukrajiny
3. dubna 2014 - Evropský parlament schválil návrh na zrušení drtivé většiny cel na dovoz z Ukrajiny.
Krok má podpořit tamní ekonomiku, nařízení ale ještě musejí schválit členské státy. Opatření je
součástí už oznámeného balíku unijní hospodářské pomoci Ukrajině. Podle šéfky unijní diplomacie
Catherine Ashtonové je jeho zavedení do praxe otázkou několika týdnů.

Své zprávy letos doručilo včas 125 stran a hnutí z celkových 197
4. dubna 2014 - Do Sněmovny letos dorazilo v zákonném termínu 125 výročních finančních zpráv
politických stran a hnutí z celkových 197 uskupení, které ke konci loňského roku evidovalo
ministerstvo vnitra. ČTK to dnes řekl předseda sněmovního kontrolního výboru Vladimír Koníček
(KSČM). Za pozdní dodání nebo za neúplnou zprávu hrozí stranám sankce podle zákona. V krajním
případě je může soud zrušit.

Válková odvolala šéfa věznic Dohnala, sbor povede Ondrášek
4. dubna 2014 - Ministryně spravedlnosti Helena Válková (ANO) dnes odvolala generálního ředitele
Vězeňské služby Petra Dohnala, protože ztratila důvěru v jeho schopnost řádně vykonávat funkci a
uskutečnit nezbytnou reformu vězeňství. Řízením sboru pověřila šéfa věznice Rapotice Pavla
Ondráška. Ministerstvo to uvedlo v tiskové zprávě. Na Dohnalovo odvolání upozornila Česká televize.
Dohnal jí řekl, že odvolání považuje za neplatné.

ÚS odmítl návrh na zrušení části zákona kvůli černým odběrům
4. dubna 2014 - Ústavní soud (ÚS) odmítl návrh na zrušení části energetického zákona, podle které
ministerstvo průmyslu a obchodu vyhláškou určuje způsob výpočtu škody za neoprávněný odběr
elektřiny. Návrh podal Okresní soud v Chrudimi. Dospěl k závěru, že současný způsob výpočtu je
paušální, sankční a často neodpovídá skutečné škodě. Podle ÚS není třeba předpisy měnit. Lidé se
mohou bránit žalobami a justice pak musí vyhlášku aplikovat s ohledem na konkrétní okolnosti, tedy



tak, aby se náhrada co nejvíce přiblížila skutečné škodě. Dokonce se vyhláškou vůbec nemusí řídit.

Bradáčovou nahradil v čele Unie státních zástupců Matula
4. dubna 2014 - Novým prezidentem Unie státních zástupců se stal Zdeněk Matula z pražského
vrchního státního zastupitelství. Ve funkci vystřídal svou šéfku Lenku Bradáčovou, která završila
druhé volební období, a nemohla tak již funkci prezidentky obhajovat. Unie o tom dnes informovala v
tiskové zprávě.

Zdroj: ČTK
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